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درمکتب امام

بیماری شخصیتی
 ما آن صدمه ای که از قدرت های بزرگ خوردیم، باید بگوییم که بالاترین صدمه، صدمه 
شخصیت بوده. آنها کوشش کردند که شخصیت ما را از ما بگیرند، و به جای شخصیت 
ایرانی- اسلامی، یک شخصیت وابسته اروپایی، شرقی، غربی به جایش بگذارند؛]...[ در 
طول این مدت ها که ایران مبتلا به این بوده است این بیماری در او پیدا شده است که 
ما نمی توانیم کار بکنیم. ما همه چیز را باید از خارج بیاوریم، و یا استمداد کنیم از آنها.
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در حاشیه آخرین جلسه هیئت دولت سیزدهم مطرح شد

 از افزایش ۵۰ درصدی منابع بودجه در ۴ ماهه اول امسال
تا تصویب آیین نامه حمایت از گزارشگران فساد

دفتر پژوهش های مؤسسه کیهان 
»... براساس تقسیمات انجام شده، 48 ساعته به تهران خواهیم رسید... کاری که ما می خواهیم 
انجام دهیم در حد توان و اشِِل یک ابرقدرت است؛ چون فقط یک ابرقدرت می تواند کشوری را ظرف 
این مدت تســخیر کند... از پایگاه نوژه هم ترسی نداشته باشید؛ هر سه ساعت به سه ساعت دستور 
می دهم هواپیماهای عراقی بیایند و آنجا را بمباران کنند. پایگاه هوائی تبریز را هم با هواپیما هر سه 
ســاعت به سه ساعت مورد هدف قرار خواهیم داد... علاوه بر آن، ضد هوائی و موشک سام 7 هم که 
داریم... هوانیروز عراق تا ســرپل ذهاب به همراه ســتون ها خواهد بود. از نظر هوائی ناراحت نباشید 
چون هواپیماهای عراقی پشتیبان ما هستند و تمام ماشین ها به صورت ستون حرکت می کنند... در 
این عملیات نیروهای زیادی به ما کمک خواهند کرد. از طرفی درب زندان ها که باز شود آنها هم با 

ما هستند و با ما همراهی خواهند کرد. نیروهای زندان بالقوه با ما هستند....«
این جملات بخشــی از سخنرانی مســعود رجوی )سرکرده منافقین( در 31 تیرماه 1367 و در 
جمع نیروهای این گروهک تروریســتی در سالن اجتماعات پایگاه موسوم به  اشرف است که در آن، 

آغاز »عملیات فروغ جاویدان« و »فتح تهران« را اعلام نمود.
عصر آن روز حدود ســاعت 6 بعدازظهر به قســمت های مختلف مســتقر در قرارگاه یاد شده و 
اردوگاه های دیگر ابلاغ شــد که همه برای سخنرانی رجوی رأس ساعت 8 در سالن عمومی حضور 

داشته باشند... 
 نیروهای زندانT بالقوه با ما هستند

ساعت در حدود 11/30 شب بود که رجوی وارد سالن شد   ...در ابتدای سخنرانی مثل همیشه 
برنامه نمایشی اش را آغاز کرد و با برخی از سران و فرماندهان به گفت و گو پرداخت:

»... رجوی: مسئولان  همه آماده اند؟
صالح )ابراهیم ذاکری(: بله.

رجوی: شما قرار شد به کجا بروید؟
صالح: کرمانشــاه. تقسیم بندی هم شده است که تیپ ها باید در کدام نقاط متمرکز شوند. تیپ 

)...( به سراغ زندان دیزل آباد می رود و زندانیان را آزاد می کند و آنها را مسلح می کنند، و تیپ...
رجوی:... )مجددا تکرار کرد( در این عملیات نیروهای زیادی به ما کمک خواهند کرد. از طرفی 

درب زندان ها که باز شود، آنها هم با ما هستند و با ما خواهند آمد......«
حدود نیم ســاعت از شروع صحبتش گذشــته بود که ناگهان گفت: »...کارهای بزرگ در پیش 

داریم. مگر ما نگفته بودیم که اول مهران، بعداً تهران؟«
کمتــر از یــک ماه قبل از ایــن، »مروین دایملی«، نماینــده  کنگره  آمریــکا در روز 27 ژوئن 
1988میلادی/ 6 تیر 1367 در تظاهراتی که منافقین در واشــنگتن بر پا نموده بودند، طی سخنانی 

که از یک شبکه  تلویزیونی آمریکا پخش می شد، اظهار داشت:
»نباید دست از تلاش کشید، مطمئن باشید که با کمی صبر و تلاش بیشتر به زودی از مهران 

به تهران رژه خواهید رفت.«
همچنین یکی از اعضای رده بالای منافقین که در جریان عملیات مرصاد توسط رزمندگان اسلام 

دستگیر شد ، اذعان داشت:
»چند روز قبل از تهاجم منافقین به کرند و اسلام آباد ، یک عضو ارشد مرکزیت سازمان پس از 
نشســتی با حضور مسعود رجوی و دو تن از افسران ارشد دایره استخبارات ارتش صدام ، از بغداد به 
واشــنگتن رفت و بعد از شرکت در جلسه خصوصی یکی از کمیسیون های کنگره آمریکا بازگشت و 

سه روز بعد عملیات منافقین آغاز شد.«
 از همین روی شــش روز پس از قبــول قطعنامه ۵98 ، ارتش صدام توافقــات این قطعنامه را 
زیر پا گذاشــت و در منطقه خرمشــهر حملات جدیدی را آغاز کرد که نیروهای ایرانی را به جبهه 

جنوبی کشانده و از جبهه غرب که قرار بود نیروهای منافقین وارد کشور شوند ، غافل گرداند.
 جنایات آنچنان هولناک بودند که صدام هم برید!

ستون نظامی منافقین در ساعت 1۵/30 روز دوشنبه سوم مرداد ماه سال 1367 با حمایت کامل 
ارتش صدام و با عبور از مرز در محور سرپل ذهاب ، حمله خود را از گردنه پاتاق به سوی کرند آغاز 
کرد. در این شــرایط ارتش بعث با توپخانه این گردنه را هدف قرار داد و از طرف دیگر هواپیماهای 
عراقی منطقة شــمال گردنه موسوم به »ریجاب« و چند روســتای پرجمعیت آن حوالی را بمباران 

شیمیایی نمودند ، که عدة زیادی شهید و مصدوم بر جای گذاشت.
با پیشروی منافقین به سمت اسلام آباد ، این شهر به تصرف در آمد. آنگاه تا گردنه حسن آباد در 
شــرق اسلام آباد پیشروی ادامه یافت تا برای تجدید سازمان در آنجا مستقر شده و منتظر شکست 
مقاومت نیروهای ایرانی در تنگه »چهار زبر« باشند تا پس از آن ، به سوی کرمانشاه پیشروی کنند.

پس از ورود نیروهای منافقین به کرند و اسلام آباد ، درگیری تا چند ساعت در شهر ادامه داشت و 
شماری از نیروهای مردمی و سپاه با آنان درگیر شدند ، اما تلاش آنها به دلیل نداشتن آمادگی بی ثمر 
بود و شــهر به  اشــغال درآمد. منافقین در اسلام آباد به کسی رحم نکردند و هر فردی که ته چهره 
بسیجی داشت را به رگبار گلوله بستند. حتی در بیمارستان امام خمینی اسلام آباد و در فجیع ترین 

جنایت ، مجروحان را از روی تخت به محوطه بیمارستان برده و همه آنها را به رگبار گلوله بستند.
گروهک تروریســتی مجاهدین خلق در عملیات موســوم به فروغ جاویدان و توســط ارتش به 
اصطــلاح آزادیبخش خود، یکی از تکان دهنده ترین و فجیع ترین جنایات تاریخ را انجام داد تا جایی 

که در ادامه حتی صدام هم حاضر به ادامه حمایت شان نشد.
بنا به گفته رجوی قرار بود که آنها به گونه ای حرکت کنند تا وحشــت و ترور و خشــونت بالای 

خود را نشان دهند. رجوی در همان سخنرانی شب عملیات خطاب به یکی از فرماندهانش گفت:
»... تانک های 6 چرخ آماده اند؟...  تانک های 6 چرخ سرعتشــان زیاد اســت و هر سه تا از آنها که 
وارد یک شهر شود همان رژه اش جو وحشت را حاکم می کند. ما برای همین از این  تانک ها استفاده 

می کنیم...«
ســلاح ها و ادوات نظامی ارتش به اصطلاح آزادیبخــش عمدا از روی جاده  حرکت می کردند تا 
اتومبیل های مردم را کنار زده و آنها را دچار هراس نمایند. نیروهای منافقین همچون نیروهای داعش 
ایجاد رعب و وحشــت می کردند. سرکرده منافقین به نیروها اعلام کرده بود که اسیر نمی گیریم ، به 
همین دلیل تمام اسیرها را تیرباران  کردند و  کشتند. مزرعه ها را آتش  زدند و حیوانات را  هم کشتند 

تا همان فضای رعب و وحشت را ایجاد نمایند.
 منافقین زندان آماده پیوستن بودند

اما همان گونه که رجوی در سخنرانی اش نسبت به هماهنگی تشکیلات و نیروهای داخل زندان 
منافقین با عملیات به اصطلاح »فروغ جاویدان« و پیوستن آنها به نیروهای سازمان تصریح کرده بود، 

»بی بی سی« چند سال بعد هم در گزارش خود نوشت:
»... مجاهدیــن از قبل بــه نیروهای خود در زندان ها اطلاع داده بودند که قرار اســت به زودی 
عملیات فتح ایران صورت گیرد و آنها باید خود را آماده کنند تا به محض رسیدن ارتش سازمان به 
آنها بپیوندند و علیه رژیم در جنگ مسلحانه شرکت کنند. زندانی های مجاهدین هم با آغاز عملیات 

فروغ جاویدان جشن و سرور در زندان ها برپا کرده بودند...«
در خاطره های منتشره برخی افرادی که در همان سال ها به جرم عضویت در گروهک منافقین 
زندانی بوده و پس از آزادی، از ایران خارج شده و اینک به عنوان ضد انقلاب مشغول فعالیت هستند 
)مانند ایرج مصداقی( نیز سخنان رجوی و دیگر سران منافقین تایید شده که تشکیلات داخل زندان 

منافقین در آن سالها آماده پیوستن به نیروهای تروریست و متجاوز این گروهک بوده است.
اگرچه در هنگام تجاوز مشترک منافقین و صدام به میهن اسلامی، اغلب نیروهای ارتش و سپاه 
به دلیل حمله ارتش صدام در جنوب، در محور فوق حضور داشتند اما نیروهای مدافع و رزمندگان 
مســتقر در محورغرب با متجاوزین درگیر شــده و آنها را در تنگه موســوم به »چهارزبر« بر سر راه 

کرمانشاه متوقف کردند.
 فروغ جاویدان در تله مرصاد

با طلوع خورشــید چهارشنبه پنجم مرداد 1367 عملیات »مرصاد« به فرماندهی سپهبد شهید 
علی صیاد شیرازی با رمز مبارک یا علی ابن  ابی طالب )علیه السلام( و به منظور مقابله با منافقین در 

منطقه اسلام آباد و کرند، در غرب استان کرمانشاه آغاز شد.
این در شــرایطی بود که شهید صیاد شیرازی هیچ مسئولیت فرماندهی هم در ارتش نداشت و 
تنها نماینده حضرت امام )رحمه الله علیه( در شــورای عالی دفاع بود و در آن لحظات سرنوشت ساز، 
با حکم اضطراری معاون ســتاد کل نیروهای مسلح، یکه و تنها به همراه چند بالگرد کبری به تنگه 
چهارزبر اســتان کرمانشاه رفت تا مقابل پیشروی ســتون های نظامی منافقین را بگیرد. که اگر آنها 

کرمانشاه را  اشغال می کردند، کار خیلی دشوار می شد.
شهید صیاد شیرازی خود، آن عملیات دشوار را در خاطراتش چنین روایت نموده است: 

»... به خلبان گفتم: اینها را می بینید؟ اینها دشمنند، بروید شروع کنید به زدن تا بقیه هم برسند. 
خلبان های دو تا )بالگرد( کبری  رفتند به طرف ســتون، دیدم هر دویشــان برگشتند. من یک  دفعه 
داد و بیدادم بلند شــد، گفتم: چرا برگشــتید؟ گفتند: بابا! ما رفتیم جلو، دیدیم اینها هم خودی  اند. 

چی چی بزنیم اینهارو؟!
خوب اینها ایرانی بودند، مشخص بود که ظاهراً مثل خودی ها بودند و من هرچه سعی داشتم به 
آنها بفهمانم که بابا! اینها منافقند، گفتند: نه بابا! خودی را بزنیم؟! برای ما مســئله دارد. فردا دادگاه 
انقلاب،... گفتم: بابا! من با این درجه ام مسئولم. آمدم که تو راحت  بزنی. مسئولیت  با منه... حالا کار 
خدا را ببینید! منافقین ســرلوله توپ را به طرف ما نشــانه گرفتند....گلوله ۵0 متری ما که به زمین 
خورد... گفتم: دیدی خودی ها را؟ اینها )خلبان ها( بچه کرمانشاه بودند، با لهجه کرمانشاهی گفتند: 
به علی قسم، الان حسابش را می رسیم. سوار بالگرد شدند و رفتند. جاتون خالی. اولین راکتی که زد، 

کار خدا بود، اولین راکت  خورد به ماشین مهمات شان...«
نیروهای ســپاه و ارتش و بسیج مردمی باز هم به ســوی میادین نبرد سرازیر شدند ، گویی در 
سال های ابتدائی دفاع مقدس به سر می بردیم ، انگار نه انگار که هشت سال جنگ را پشت سر گذاشته 
بودند ، همه باانگیزه و تازه نفس به منطقه عملیاتی مرصاد رسیده بودند و سرانجام روز 6 مرداد و پس 
از دو روز درگیری عده بســیاری از نیروهای منافقین که در محاصره گرفتار شده بودند ، به هلاکت 
رسیده و بقیه پا به فرار گذاشته یا در روستاهای اطراف مخفی شده که با اقدامات بعدی ، تمامی آنها 

دستگیر و به مقامات قانونی تحویل داده شدند.

سالگرد عملیات مرصاد

دبیر شــورای نگهبان گفت: زندگانی امام حسین )ع( الگویی کامل 
برای زندگی باعزت است.

آیت الله احمد جنتی، دبیر شورای نگهبان در ابتدای جلسه این شورا با اشاره 
به اینکه در ماه محرم، ماه عزای حسینی )ع( قرار داریم، اظهار داشت: در روز های 
گذشته ارادتمندان اباعبدالله الحســین )ع( در سراسر دنیا در غم شهادتشان به 

اشکال مختلف به سوگواری و اظهار ارادت به ایشان پرداختند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شــورای نگهبــان، وی ضمن آرزوی قبولی 
عزاداری ها، ابــراز امیدواری کرد که معنویت حاصل از این مراســم، در زندگی 

فردی و اجتماعی همگان جریان داشته باشد.
دبیر شــورای نگهبان در ادامه بیان داشت: ســیره زندگی امام حسین )ع( 
الگویی کامل برای زندگی باعزت اســت و این ایام بهترین فرصت برای مطالعه و 

تدبر جهت شناخت سیره حسینی )ع( است.
سالروز تصویب کاپیتولاسیون در مجلس سنا در سال 1343 نیز مورد اشاره 
آیت الله جنتی قرار گرفت که در این رابطه عنوان کرد: کاپیتولاسیون و تاریخچه 
آن از اتفاقات بســیار درس آموزی است که نگاه ظالمانه دولت های استکباری را 
آشکار می کند و اگر این موضوعات به صورت مداوم تبیین نشود، جهان سلطه با 
تکیه بر فراموشی آن ها، با روش های مختلف به تطهیر چهره خود خواهد پرداخت 

و افکار عمومی را فریب می دهد.
وی خاطرنشان کرد: به همین دلیل نهاد های فرهنگی باید تبیین موضوعاتی 

مانند کاپیتولاسیون را همواره در دستور کار داشته باشند.
دبیر شورای نگهبان در بخش پایانی صحبت هایش گفت: در دیدار اخیر مقام 
معظم رهبری مدظله العالی با نمایندگان مجلس شورای اسلامی، یکی از نکات 
بسیار مهم و راهگشــایی که بر آن تاکید کردند این بود که بخش های مختلف 

نظام باید در کنار هم یک »مجموعه واحد« را تشکیل بدهند.
وی تاکید کرد: این نگاه راهبردی، کلید حل بسیاری از مشکلات کشور است 
و اگر همه کســانی که در کشور مسئولیت دارند با این نگاه انجام وظیفه کنند، 

قطعاً پیشرفت و موفقیت کشور با سرعت بیشتری محقق خواهد شد.

آیت الله جنتی در جلسه شورای نگهبان:
این ایام بهترین فرصت 

برای مطالعه و تدبر جهت شناخت سیره حسینی )ع( است 

 رؤیایی كه در باتلاق مرصاد به كابوس بدل شد

وزرا و اعضای کابینه دولت سیزدهم، در حاشیه 
آخرین جلســه هیئت دولت با حضــور در جمع 
خبرنگاران، ضمن پاسخ به سؤالات آنها، از آخرین 

اقدامات کابینه دولت سیزدهم نیز گزارش دادند.
مشروح گفت وگوهای عباس علی آبادی وزیر صمت،  
علی بهــادری  جهرمی ســخنگوی دولت،  محمدمهدی 
اسلامی،  ســید  ارشــاد  و  فرهنــگ  اســماعیلی وزیر 
احســان خاندوزی وزیر اقتصاد،  امیرحســین قاضی زاده  
هاشمی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور،  احمد 
وحیدی وزیر کشور، محســن منصوری معــاون اجرائی 
رئیس جمهور و سید صولت مرتضوی وزیر کار در حاشیه 
آخرین جلســه هیئت دولــت را می توانید در مطالب زیر 

بخوانید.
وزیر کشور: هماهنگی لازم با طرف عراقی

 برای راهپیمایی اربعین حسینی انجام شده است
احمــد وحیدی، وزیر کشــور دربــاره اقدامات این 
وزارتخانه برای راهپیمایی اربعین گفت: تمامی تمهیدات 
برای راهپیمایی بزرگ اربعین حســینی اندیشیده شده 
و هماهنگی هــای لازم با طرف عراقــی را انجام داده ایم. 
امیدواریم مانند ســال گذشته اربعین خوب و با شکوهی 
را شــاهد باشــیم. وی افزود: در مرزهــا پارکینگ های 
مناسبی مانند سال گذشته تعبیه شده و مشکلی نداریم. 
همچنین یک اپلیکیشن همراه برای زائران اربعین در حال 

آماده سازی است تا زوار از آن استفاده کنند.
وزیر کشور اظهار کرد: لازم است متقاضیان در سامانه 
ســماح ثبت نام کنند تا تاریخ عزیمت و مرزهای ورودی 
و خروجی زوار قابل برنامه ریزی باشــد و کســانی که در 
این ســامانه نام نویسی کنند، خواهند توانست ارز زیارتی 

دریافت کنند.
وحیدی ادامه داد: درخواســت داشتیم که تعدادی 
از اتوبوس هــای خود را در خاک عراق مســتقر کنیم تا 
به حمل ونقل کمک کننــد که طرف عراقی اجمالا قبول 
کرده اســت. دربــاره پارکینگ های عراقــی هم صحبت 
کردیم که آنها را آسفالت کنند که قبول کرده و در برخی 
پارکینگ ها هم اجرا کرده اند. در حال پیگیری موضوعات 

مربوط به اربعین هستیم.
وزیر اطلاعات: ۲ نفر از رهبران

 گروه های داعشی و تکفیری دستگیر شدند
همچنین حجت الاسلام سید اسماعیل خطیب، وزیر 
اطلاعات در حاشیه جلسه هیئت دولت با حضور خبرنگاران 
گفــت: باید از  تلاش هــا و همکاری های شــما عزیزان 
 که بــا مجموعه های امنیتی در دورانی پرفراز و نشــیب 

و فعال داشتید تشکر  و سپاسگزاری کنم.
وی افــزود: بعــد از بیانیــه ای کــه اخیــرا وزارت 
اطلاعــات داد، با همــکاری و همراهی کــه هیئت ها و 
مجموعه های  فرهنگی و نیز هوشیاری مردم داشتند، به 
لطف الهی در عملیاتی حدود 20 نفر از افرادی که معمولا 
از افراد و اتباع غیرمجاز محســوب می شوند، شناسایی و 

دستگیر شدند که مدیون گزارش های مردمی است. 
وزیــر اطلاعات تاکیــد کرد: حدود 12 نفــر از آنها، 
افــراد عملیاتی بودند که برای عملیات به داخل کشــور 
آمده بودند و دو نفر از آنها از رهبران گروه های داعشــی 
و تکفیری و وابسته به کشورهایی بودند که با ما همسایه 

نیستند. 

حجت الاســلام خطیــب همچنین گفــت: از مردم 
می خواهــم در بــه کارگیری اتباع غیرمجاز حساســیت 
داشته باشند. اگر دنبال کار یا اجاره روزانه منزل هستند، 
حساسیت داشته باشند. در برخی موارد برای حفظ ظاهر 
با خانواده همراه می شوند. کنترل های مرزی افزایش یافته 
اســت اما آنها تلاش می کنند تجهیزات خود را از داخل 
تهیه کنند و فروشــندگان نســبت به فروش موادی که 
استفاده دو منظوره می شــود به این افراد حساس باشند 

و دقت کنند.
   وزیر صمت: سالی ۱۱۰ هزار خودروی »ری را« 

ساخته می شود
عباس علی آبادی، وزیر صمت هم در حاشــیه جلسه 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره خودروی »ری را« 
اظهار کرد: خودروی ری را تقریبا بیشــتر آپشن ها برای 
رقابــت با خودروهای خوب دنیا و اســتانداردهای دنیا را 
دارد. مهندسی و طراحی این خودرو داخلی است و با برند 

ایران عرضه می شود.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا قیمت این خودرو 

زیر یک میلیارد تومان خواهد بود؟ گفت: بله.
وزیر صمت افزود: ســالی 110 هزار دســتگاه از این 

خودرو ساخته می شود.
علی آبادی خاطرنشان کرد: ری را برگرفته از یک نام 
ایرانی اســت. این خودرو دو گونه موتور دارد و 67 درصد 
در داخل ساخته شده است. امیدواریم مردم از کیفیت این 
خودرو راضی باشند، چون این خودرو یک تحول تازه در 

صنعت خودروسازی است.
وی خاطرنشان کرد:  جامعه یک مقدار التهاب داشت 
کــه به نظر من این التهاب به زودی گرفته خواهد شــد. 
واردات خودروهــای نو و کارکرده آزاد اســت و تولید هم 
امسال به 1.7 میلیون می رســد. امسال 10 هزار خودرو 
وارد کردیم. بیش از 1۵0 هزار ثبت ســفارش داشته ایم 
و ثبت ســفارش ها باز است. واردات خودرو با همین روند 

ادامه خواهد داشت.
وی با بیــان اینکه به دنبال این هســتم که قیمت 
گذاری دســتوری را از خودرو خارج شویم، گفت: واردات 
خودرو برقی و هیبریدی محدودیتــی ندارند. در تدارک 
توسعه زیرســاخت این خودروها هستیم. در حال توسعه 
شــارژهای این خودروها هستیم. می توانیم همه نیازهای 

کشور را تا پایان سال تامین کنیم.
 سخنگوی دولت: آیین نامه حمایت مناسب

 از گزارشگران فساد تصویب شد
علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت نیز در حاشیه 
جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: جلسه 
هیئت وزیران تشکیل شــد و وزرا و اعضای هیئت دولت 

گزارش عملکرد خود را ارائه کردند.
وی ادامه داد: اولین آیین نامــه اجرائی قانون برنامه 
هفتم توسعه تصویب شد. آیین نامه متناسب سازی حقوق 
بازنشســتگان را داشته ایم اما مصوبه اولین آیین نامه بعد 
از ابلاغ برنامه هفتم توسعه است. بر اساس این آیین نامه 
برای صیانت بهتــر از اموال عمومی، مشــوق هایی برای 
مدیران و کارشناســان و حقوقدان در همه دستگاه های 

اجرائی پیش بینی شد.
ســخنگوی دولــت بیان کــرد: آیین نامــه حمایت 
مناســب از گزارشگران فســاد تصویب شد و پیش بینی 

 لازم بــرای حمایــت از این افــراد در ایــن لایحه انجام 
شد.

وی ادامه داد: در آیین نامه سازوکارهای مناسب برای 
حمایت از گزارشگران فساد پیش بینی شده است؛ امکان 
رتبه بندی گزارش ها و پیش بینی محرمانگی گزارش ها در 

این آیین نامه دیده شده است.
بهادری خاطرنشان کرد: همچنین هیئت وزیران در 
راستای اجرای قانون بودجه، برای افزایش کمک پرداختی 
مراکز توان بخشــی و همچنین افزایش حق  پرســتاری 

معلولان موافقت کرد.
ســخنگوی دولــت همچنین گفــت: رئیس جمهور 
منتخب بر اجرائی ســازی سیاست های کلی ابلاغی رهبر 
معظم انقلاب تاکید دارد که موضوعات متنوع و متعددی 
در این راســتا وجود دارد؛ مثلا عادلانه سازی پرداخت ها 
یکی از این موارد است که نیمه تمام مانده است. لایحه ای 
در این زمینه به مجلس ارسال شده که باید تصویب شود 

و آیین نامه هایی وجود دارد که باید اجرائی شود.
 وزیر اقتصاد: واردات شمش طلا 

در ۴ ماهه اول امسال ۱۲ تن ثبت شده است
همچنین خاندوزی، وزیر اقتصاد در جمع خبرنگاران، 
با اشــاره به عملکرد دولت سیزدهم در 4 ماهه اول سال 
1403 گفت: میزان رشــد منابع بودجــه در 4 ماهه اول 
امسال نسبت به 4 ماهه مشابه سال 1402 به میزان ۵0 
درصد افزایش داشــته است که سهم قابل توجهی از این 
افزایش به رشد درآمدهای نفتی و سایر درآمدهای جاری 

و مالیاتی دولت بر می گردد.
وی با بیان اینکه در 4 ماهه اول ســال 1403 شاهد 
افزایش 8 درصدی صادرات غیرنفتی نســبت به 4 ماهه 
اول سال گذشته هســتیم، افزود: عدد صادرات غیرنفتی 
به 17میلیارد و 463 میلیون دلار رسیده است. همچنین 
رشد وزنی صادرات غیرنفتی کشــور در مقایسه با مدت 

مشابه، 4 درصد بوده است.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه میزان افزایش واردات کشور 
6 درصد نســبت به 4 ماهه اول ســال 1402 بوده است، 
ادامه داد: نیم درصد رشــد وزنی واردات و 8 درصد رشد 
وزنی صادارت در مقابل 6 درصد افزایش ارزش واردات و 

8 درصد افزایش ارزش صادرات بوده است.
خانــدوزی در ادامه توضیــح داد: گرچــه با لحاظ 
درآمدهای نفتی تراز جاری کشــور مثبت اســت اما اگر 
نفت را محاسبه نکنیم تراز جاری گمرکی کشور از منفی 
3میلیارد و 600 میلیون دلار در 4 ماهه اول سال گذشته 
به منفی یک میلیارد دلار در 4 ماهه اول امســال رسیده 
است که نشــان دهنده کاهش خیلی شدید تراز غیرنفتی 

کشور است.
وزیر اقتصاد به جزئیات اقلام وارداتی در 4 ماهه اول 
سال اشاره کرد و افزود: واردات شمش طلا در 4 ماهه اول 
امسال 12 تن ثبت شده است که این عدد پارسال 3 تن 
و سال 1401 نزدیک صفر بود. اکثر واردات شمش طلا از 

مبداء فرودگاه امام خمینی انجام می شود.
وزیر کار: تامین اشتغال باید پیگیری شود

 تا نرخ بیکاری همچنان کاهش یابد
ســید صولــت مرتضوی، وزیــر کار، تعــاون و رفاه 
اجتماعی هم در حاشــیه جلســه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران اظهــار کرد: مهم ترین ماموریــت وزارت کار 

صیانت از حقوق بازنشســتگان است و حتما باید به این 
موضوع توجه شــود. تامین اشتغال هم باید پیگیری شود 
تــا نرخ بیکاری همچنان کاهش یابد. این دو ماموریت در 

دولت بعدی هم باید ادامه دهد.
وی ادامــه داد: بــرای دولت آینــده در این زمینه 
آرزوی موفقیت دارم. پس از شــهید رئیســی، هر کسی 
رئیس جمهور شود کار ســختی دارد و دعا می کنم دکتر 

پزشکیان موفق شود.
  رئیس بنیاد شهید: برخی از گزارش هایی که همکاران دادند 

حتی برای خود بنده جدید بود
امیرحسین قاضی زاده  هاشمی، رئیس بنیاد شهید و 
امور ایثارگران در حاشــیه  جلسه هیئت دولت در  جمع 
خبرنگاران گفت: یک فصل پــرکار و همکاری مؤمنانه و 
مجاهدانه را در دولت سیزدهم تجربه کردیم و در این دو 
روزی که همکارانم گزارش می دادند برخی از گزارش های 

حتی برای خود بنده جدید بود.
وی افــزود: معلوم می شــود که در دولت ســیزدهم 
کارهایی انجام شــده اســت که هنوز درست گفته نشده 
است. امیدوارم خداوند رحمان زحمت همه همکاران من 
را قبول کند، روح بلند شــهید رئیســی از ما راضی باشد 
و بــرادران و خواهرانی که بعد از مــا می آیند بتوانند در 

کارهای خود موفق باشند.
 معاون اجرائی رئیس جمهور: سفرهای استانی رئیس جمهور 

 یکی از افتخارات دولت سیزدهم بود 
که رهبر معظم انقلاب هم بر آن تاکید داشتند

محســن منصوری، معاون اجرائی رئیس جمهور نیز 
در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره 
محــل بعدی خدمت خود اظهار کرد: من در خارج دولت 
ســعی می کنم کمک کار دولت باشــم. من نیروی بنیاد 
مســتضعفان هســتم و قبل از حضور در دولت سیزدهم 
در این بنیاد بودم که شــهید رئیســی از من دعوت کرد 
و من ابتدا به عنوان اســتاندار تهران و بعد معاون اجرائی 
رئیس جمهــور به دولــت آمدم و پس از اســتقرار دولت 

چهاردهم به بنیاد مستضعفان بازمی گردم.
وی ادامه داد: سفرهای استانی رئیس جمهور یکی از 
افتخارات دولت ســیزدهم بود که رهبر معظم انقلاب هم 
بر آن تاکید داشــتند. این سفرها منجر به حل مشکلات 
کشور می شــد و آورده های بزرگی برای کشور داشت که 

امیدوارم دولت بعدی این سفرها را ادامه دهد.
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

به دانشگاه برمی گردم
محمد اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هم 
در حاشیه جلسه دولت، اظهار کرد: ترجیح من این است 
که بتوانــم خارج از دولت هر کمکی که دولت بعدی نیاز 
داشته باشد، ارائه کنم. معلم دانشگاه هستم و به دانشگاه 

برمی گردم.
وی ادامه داد: فکر نمی کردم این قدر زود تمام شــود؛ 
ایــن تقدیر الهی بــود. ما خودمان را آمــاده کرده بودیم 
بســیاری از اقدامات خود را تکمیل کنیــم. دلم نه برای 

وزارت، بلکه برای همکاران تنگ می شود.
وزیر فرهنگ خاطرنشان کرد: در زیرساخت ها کارهای 
خوبی صورت گرفته و در حوزه تنظیم گری و تولید محتوا 
اتفاقات خوبی افتاده است. امیدوارم دوستانمان این مسیر 

را ادامه دهند.

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی، سید احمدرضا دستغیب را به 
عنوان رئیس دیوان محاسبات کشور انتخاب کردند.

در جلســه علنی چهارشنبه 3 مردادماه مجلس شــورای اسلامی، انتخاب 
رئیس دیوان محاسبات کشور در دستورکار قرار گرفت.

سید احمدرضا دستغیب و حمیدرضا تیموری دو گزینه نهائی ریاست دیوان 
محاســبات بودند که »دستغیب« با کســب 211 رأی از مجموع 272 نماینده 

حاضر در جلسه، رئیس دیوان محاسبات کشور شد.
گفتنی اســت، از 13 دی سال 1401، دستغیب ریاست دیوان محاسبات را 

برعهده داشت و بر این اساس در این سمت ابقا ماند.
  نظارت دیوان محاسبات برای صیانت است، نه مچ گیری

سید احمدرضا دستغیب در جلسه علنی دیروز مجلس و در جریان بررسی 
ســوابق و برنامه های کاندیداهای ریاســت دیوان محاســبات، اظهار کرد: بنده 
دو ســال است که رئیس دیوان محاسبات کشور هســتم و عملکردم در دیوان 

محاسبات قابل بررسی و راستی آزمایی است.
به گــزارش مهر، وی تاکید کرد: شــعارمان شــفافیت و انضبــاط مالی و 
رویکردمان نظارت اعتمادآفرین و حراست تسهیلگرانه است. نظارت ما با هدف 

پیشگیری و صیانت است و هرگز به دنبال مانع تراشی و مچ گیری نیستیم.
دستغیب متذکر شد: در دو سال گذشته شورای حقوقی را مجدداً در دیوان 
محاسبات احیا و تقویت کردیم که حقوقدانان تراز اول در این شورا حضور دارند 

و با دقت و سرعت پاسخ ها را تهیه و ابلاغ می کنند.
رئیس فعلی دیوان محاسبات کشور ادامه داد: دیوان محاسبات الان به خوبی 
متوجه ترک فعل ها و کم کاری مدیران است، به طوری که بیش از دو هزار مورد 
از ترک فعل مدیران درباره مصوبات قانونی مجلس شورای اسلامی طی ماه های 

گذشته مورد پیگیری قرار گرفته است.
دســتغیب اظهــار کرد: ما از زمانی کــه روی کار آمدیم، ۵12 جلســه در 
کمیسیون ها برگزار کردیم و سال گذشــته بیش از 300 گزارش به نمایندگان 
دادیم. وی گفت: برای اولین بار در تاریخ دیوان محاسبات، مستشار زن منصوب 
کردیــم که این روال ادامه دارد. همچنین طرح مردم یــاری را اجرا کردیم و به 

رسیدگی به شرکت ها هم ورود داشتیم.

دستغیب 
رئیس دیوان محاسبات كشور ماند

 جانشین فرمانده کل انتظامی کشور درباره اجرای طرح نور گفت: 
قانون ملاک کار ماست و با تغییر دولت ها خللی در اجرای »طرح نور«به 

وجود نمی آید.
به گزارش ایسنا، سردار قاسم رضایی در جلسه شورای تأمین استان قزوین 
در رابطه با طرح نور تأکید کرد: قانون ملاک کار ماست و با تغییر دولت ها خللی 
در اجــرای این طرح به وجود نمی آید، برخورد با جرم مشــهود از وظایف ذاتی 
انتظامی است، ما اســیر امواج نخواهیم شد، ما در حوزه عفاف و حجاب وظیفه 
قانونی و تکلیف شرعی داریم، لازم است شورای تأمین هم در راستای حمایت از 
این طرح گام بردارد، بنابراین طرح نور تعطیل بردار نیست، چرا که امر به معروف 

و نهی از منکر یکی از فروع دین است و نمی توان فروع دین را تعطیل کرد.

جانشین فرمانده فراجا:
»طرح نور« تعطیل بردار نیست

اعتبارنامه رئیس جمهور منتخب،  سخنگوی شورای نگهبان گفت: 
دکتر مسعود پزشکیان توســط اعضای شورای نگهبان امضا و به دفتر 

رهبر معظم انقلاب تقدیم شد.
دکتر  هــادی طحان نظیف، عضو حقوقدان و ســخنگوی شــورای نگهبان 
گفت: اعتبارنامه رئیس جمهور منتخب، دکتر مســعود پزشکیان در جلسه صبح 
چهارشــنبه 3 مرداد شورای نگهبان به امضای اعضا رسید و به دفتر رهبر معظم 
انقلاب تقدیم شــد. وی افزود: این اقدام در راســتای مــاده 2 قانون انتخابات 
ریاســت جمهوری مبنی بر اینکه اعتبارنامه رئیس جمهور باید توســط شورای 

نگهبان تهیه و به حضور مقام رهبری تقدیم شود، انجام گرفت.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شــورای نگهبان، طحان نظیف عنوان کرد: 
همچنین به منظور اجرای ماده 83 قانون انتخابات ریاست جمهوری، یک نسخه 

از این اعتبارنامه برای وزیر کشور ارسال شد.
مراســم تنفیذ حکم ریاست جمهوری توســط رهبر معظم انقلاب نیز روز 
یکشــنبه 7 مرداد 1403 و مراسم تحلیف ریاســت جمهوری با حضور اعضای 
شــورای نگهبان و رئیس قوه قضائیه در مجلس شــورای اسلامی روز سه شنبه 

9مرداد 1403 برگزار خواهد شد.

 دکتر طحان نظیف:
اعتبارنامه دكتر پزشکیان

 توسط اعضای شورای نگهبان امضا شد

وزیر علوم با بیان اینکه جذب های غیرقانونی در دانشگاه ها به هیچ 
عنوان شدنی نیســت، گفت: اگر مواردی وجود دارد اسامی را به بنده 

اعلام کنند تا سریعا دستور پیگیری بدهم.
محمدعلی زلفی گل در گفت وگو با ایســنا، درخصوص برخی حواشی اخیر 
جذب هیئت علمی در دانشــگاه ها ارائه داد و اظهار داشت: شیوه جذب اعضای 
هیئت علمی در دانشــگاه ها روال خاص خود را دارد کســی که باید جذب این 
مراکز شود باید هفت خوان رستم را طی کند؛ یعنی باید ابتدا در فراخوان جذب 
شرکت نماید پس از آن گروه و دانشگاه باید مدارک این متقاضیان را طی کند تا 
مطمئن شوند این مدارک با شرایط دانشگاهی که می خواهند در آن جذب شوند 
مطابقت دارد یا نه. زلفی گل افزود: ما در دانشــگاه ها با یک جامعه نخبه سرکار 
داریم و به این راحتی ها نمی توانیم هر کاری انجام داد. کاملا مشــخص هســت 
چه کسانی در دانشــگاه جذب می شوند معدل، دانشگاه محل تحصیل، مدارک 
علمی و غیره مقایســه می شــود. حتی امکان اعتراض و شکایت برای این افراد 
وجود دارد و پرونده این افراد در صورت شکایت در دانشگاه دیگری مورد بررسی 
مجدد قرار می گیرد. وی ادامه داد: جذب غیرقانونی در دانشگاه ها به هیچ عنوان 
امری نشدنی است جدا از این مگر ما آخرت خود را به خاطر دنیای دیگران نابود 
می کنیم. ما معتقد هستیم از هر دستی بدهیم از دست دیگری می توانیم بگیریم. 

بنابراین عمل جذب غیرقانونی در دانشگاه ها شدنی نیست.
وزیر علوم تاکید کرد: اگر مواردی از جذب های غیرقانونی در دانشگاه ها سراغ 
دارند اسامی آن را اعلام کنند من سریع در فرصتی که دارم آن را بررسی خواهم 
کرد. البته برخی موارد در این زمینه اعتراضاتی به من می کنند که بنده ســریع 
دســتور پیگیری و احقاق حق می دهم تا ظلمی صورت می گیرد حتی مواردی 
بوده که پس از بررسی مجدد اصلاح شده است. گاهی مواقع  هم دیدیم موردی 
که جذب شده درست بود اما اشتباهی رخ داده است را سعی می کنیم ظرفیتی 

دیگر در اختیارش قرار بدهیم تا حق آن فرد ضایع نشود.

وزیر علوم: 
جذب های غیرقانونی در دانشگاه ها شدنی نیست

مدعیان اسامی را اعلام كنند

وزیر نفت از افزایــش 6۰ درصدی تولید نفت 
 در دولت ســیزدهم خبر داد و گفت: تولید نفت از 
2.2 میلیون بشکه در روز در سال 99 به اکنون به 
3.6 میلیون بشکه در روز رسیده است؛ همچنین در 
حوزه گازهای مشعل تاکنون 16 میلیون مترمکعب 
جمع آوری شــده که به 3۰ میلیارد متر مکعب نیز 

خواهد رسید.
جواد اوجی، وزیر نفت در ارائه گزارش عملکرد خود 
در هیئت دولت گفت: در ابتدای دولت 87 میلیون بشکه 
میعانات گاز و 20 میلیون بشــکه نفت ســنگین و فوق 
سنگین روی آب داشــتیم که این موضوع باعث می شد 
ذخایر ذخیره ســازی ما پر شود و با کاهش تولید گاز نیز 
همراه باشــیم؛ اما با خنثی سازی تحریم ها توانستیم این 
میزان را به فروش برســانیم در صورتی که دولت قبل به 
ازای برای نگهداشــت این میزان 12 کشتی VLCC را 
خریداری کرد که هزینه سالانه نگهداشت این میزان برابر 

با 46۵ میلیون دلار در سال بود.
وی افــزود: در حال حاضر این میزان از میعانات گاز 
در 37 مینی ریفاینری تبدیل به فرآورده می شود و ارزش 
افزوده ایجاد شــده که به عبارتی به معنای جلوگیری از 

خام فروشی است.

وزیر نفت گفت: تولید نفت نیز با افزایش 60 درصدی 
از 2.2 میلیون بشکه در روز به 3.6 میلیون بشکه در روز 
رســید و در حوزه گازهای مشعل نیز تاکنون 16 میلیون 
متر مکعب جمع آوری شده که این میزان به 30 میلیارد 

متر مکعب نیز خواهد رسید
اوجی اظهار داشت: توسعه فاز 2 پالایشگاه آبادان، فاز 
11 و 14 پارس جنوبی با حمایت از صنعتگران داخلی در 
این دولت صورت گرفت. ســال 1402 وصول درآمدهای 
نفتی برابر با 28.4 میلیارد دلار بود که این عدد در ســال 

1399 برابر با 9 میلیارد دلار بود.
وی گفت: ما در بهینه ســازی نیــز 36 میلیارد دلار 
پروژه تعریف کردیم و توانســتیم تامین ســوخت پایدار 
در کشــور را با توجه به خنثی سازی حملات سایبری به 
ســرانجام برسانیم و تامین ارزی کشــور را هم به خوبی 

انجام دهیم.
وزیر نفــت ادامــه داد: ظرفیــت پالایشــگاهی از 
2.1میلیون بشــکه در روز به 2.3 میلیون بشــکه در روز 
رســید و تولید گاز ۵0 میلیون متر مکعب و درصد تولید 

نفت نیز 67 درصد افزایش پیدا کرده است.
اوجی افزود: تولید بنزین به 114 میلیون لیتر در روز 
رسید در حالی که مصرف بنزین از 87 میلیون لیتر در روز 

به 123 میلیون لیتر در روز رسید؛ همچنین گازرسانی به 
صنایــع به 169 میلیون متر مکعب در روز و به نیروگاه ها 

به 300 میلیون متر مکعب در روز رسیده است.
وی بیان کرد: صادرات نفت ما در سال 99-98 برابر 
با 269 میلیون بشکه در سال بود که در سال گذشته این 
عدد به ۵6۵ میلیون بشکه در سال رسید و در چهارماهه 
اول امســال این عدد برابر با 208 میلیون بشــکه در روز 

رسیده است.
وزیــر نفت گفت: ارزش صادراتی ایــن میزان نیز از 
9.8 میلیارد دلار سال 1399 به 36 میلیارد دلار در سال 
1402 و در چهارماهه اول امســال به 14.۵ میلیارد دلار 

رسیده است.
وی بــا بیان اینکــه هر 100هزار بشــکه نفت، 2.8 
میلیارد دلار عایدی دارد، بیان داشــت: وصول درآمدهای 
نفتی نیز از 6.8 میلیارد دلار سال 1399 به 2۵.۵ میلیارد 
دلار سال 1402 رسید. همچنین صادرات پتروشیمی نیز 

از 24 میلیون تن به 30 میلیون تن سال رسید.
اوجی گفت: به گواه مرکز آمار نیز رشــد گروه نفت و 
گاز در ســال گذشته به 20 درصد رسیده است و در این 
دوره 2 هزار و 100 نیروی فارغ التحصیل را از دانشــگاه 

صنعت نفت جذب کردیم.

  وزیر نیرو: تولید برق کشور
 به ۳۳۲ میلیارد کیلووات ساعت در سال رسید

علی اکبــر محرابیــان، وزیر نیرو در آخرین جلســه 
هیئت دولت ســیزدهم بیــان کرد: گــزارش مختصر از 
حوزه آب و برق ارائه می کنم. این گزارش حاصل هدایت 
و مدیریت رئیس جمهور شــهید آیت الله رئیسی و دولت 
محترم و حاصل تلاش ده ها هزار همکار ما اعم از مدیران 
پیمانکاری مهندسین  مهندسین کارگران شــرکت های 
مشــاور و شرکت های دانش بنیان هســت. وی افزود: در 
شروع دولت ســیزدهم مجموعه مشترکین ما در صنعت 
برق، 37 میلیون و 700 هزار نفر بود؛ در حال حاضر تعداد 
مشــترکین به 40 میلیون و 700 هزار اشــتراک رسیده 
است. این بالغ بر 3 میلیون اشتراک صنعتی و کشاورزی، 
تجاری، عمومی و خانگی به مشــترکین ما افزوده شــده 
اســت. وزیر نیرو ادامه داد: کل افزایــش برق تولیدی و 
مصرفی کشــور از 287 میلیارد کیلووات ساعت در سال 
به 332 میلیارد کیلووات ساعت رسیده، این رشد برابر با 
47.۵ تراوات ساعت است. سرانه رشد یعنی سالانه 1۵.2 
میلیارد کیلووات ســاعت به تولید و مصرف کشور اضافه 
شده و بیش از 80 درصد افزایش تولید در بخش صنعت و 

واحد های تولیدی کشور مصرف شده است.

اوجی اعلام کرد 

افزایش ۶۰ درصدی تولید نفت در دولت سیزدهم

شهرکرد-خبرنگارکیهان:
واجد  زندانیان  بهره مندی  بر  قاضی القضات 
شرایط، از ارفاقات قانونی؛ به استثنای مرتکبین 
جرائم خشن و تهدیدکنندگان امنیت فیزیکی و 

روانی مردم تأکیدکرد.
اقدام جالب توجه و بدیع رئیس عدلیه در برقراری 
تماس با مدیرعامل یک بانک از داخل زندان برای رفع 
مشکل یک زندانی مالی و همچنین رفع یک مشکل 
و آسیب ریشه ای در قضیه پرداخت تسهیلات و تأخیر 
تأدیه ها، یکــی از زندانیان بند مالــی زندان مرکزی 
شــهرکرد، فردی بود که در ســال 1388 به منظور 
راه انــدازی دامداری، ۵00 میلیون تومان از یک بانک 
تســهیلات دریافت کرده بود و به سبب زیان کردن و 
تلف شدن دام ها، در بازپرداخت تسهیلات به مشکل 
خورده بود و از ســال 1392 در زندان بود. به موجب 
ســخنان این زندانی، بدهی او اکنون به بانک مذکور، 
با احتساب تاخیر تأدیه، به 17 میلیارد تومان رسیده 
اســت. آنطور که این زندانی مدعی بود در طول یازده 
ســالی که زندان بود، به ســبب عجز از تودیع وثیقه، 
نتوانسته بود از مرخصی بهره بگیرد و نتیجتاً خانواده 

او نیز از هم پاشیده بود.
 رئیس دســتگاه قضا پس از اســتماع سخن این 
مددجو، دستور داد تا فی المجلس با مدیرعامل بانک 
مذکور تمــاس برقرار کنند؛ در جریــان این تماس، 
رئیــس عدلیه خطــاب به مدیر عامــل بانک مذکور 
توصیه کرد برای رفع مشــکل ایــن محکومِ بدهکار، 
مســاعدت های لازم و قانونــی صورت گیــرد/ البته 
رئیــس قوه قضاییه در همان تمــاس تلفنی از محل 
زندان شهرکرد خطاب به مدیرعامل بانک مذکور این 
نکته را نیز متذکر شــد که هدف من از برقراری این 
تماس از محل زندان، صرفاً رفع مشــکل این مددجو 
نبــود بلکه تأکید دارم همه متولیان سیســتم بانکی 
کشور با مسئولان ذی ربط قضایی و اجرایی و تقنینی 
باید نشست های مســتمری را برگزار کنند تا مشکل 
و معضل بازپرداخت تســهیلات و نحوه تعیین تأخیر 
تأدیه، مرتفع شود / قاضی القضات خطاب به این مدیر 
بانکی گفت  : بانک ها تا تسهیلات ارائه می کنند باید 
تضامین و وثایق لازم و کافی را از تســهیلات گیرنده 

اخذ کنند تا چنانچه فرد در بازپرداخت تسهیلات به 
مشکل خورد، بانک بتواند از همان محل وثایق، حقوق 
خود را استیفا کند و اینگونه شاهد نباشیم که فردی 
عاجز  از بازپرداخت تســهیلات دریافتی، یازده سال 
در زندان بماند و مقوله  تأخیــر تأدیه نیز بدهی او را 
چند برابر کند! / رئیس قوه قضاییه خطاب به زندانیان 
بند مالی: یکی از دلایل افزایش بدهی زندانیان مالی، 
مسئله محاسبه تأخیر تأدیه است؛ در این رابطه دستور 
صادر کرده ایم که نحوه محاسبه تأخیر تأدیه بدهی در 
همه دادگســتری ها بصورت سالیانه باشد نه ماهیانه؛ 
همچنین در خصوص دریافت »خسارت مرکب« نیز 

تمهیداتی برای اصلاح قانون اندیشیده ایم.
در ادامه حضــور قاضی القضات در زندان مرکزی 
شهرکرد، یکی از زندانیان محکومِ مهریه اعلام کرد که 
از پرداخت حتی یک قطعه سکه در ماه نیز عاجز است 
که در این هنگام، رئیس قوه قضاییه خطاب به همگان 
توصیه کرد که در هنگام هر عقد و توافق و معامله ای،  

به وسع و تمکن مالی و ظرفیت های خود بنگرند و زیر 
بار تعهداتی که از توان شان خارج است نروند. 

 حجت الاســلام والمســلمین محســنی اژه ای،  
چهارشــنبه 3 مرداد در نخستین برنامه از سفر خود 
به اســتان چهارمحال و بختیــاری، از زندان مرکزی 

شهرکرد بازدید به عمل آورد.
رئیس دســتگاه قضا در جریــان بازدید خود از 
زندان مرکزی شهرکرد که »محمدی« رئیس سازمان 
زندان ها و مقامات قضایی اســتان نیز وی را همراهی 
می کردند، ضمن سرکشــی از بخش های مختلف این 
زندان، از نزدیک با مســائل و مشــکلات مددجویان 
و کادر ندامتگاه آشنا شــد و دستورات مقتضی را به 

مسئولان ذی صلاح صادر کرد.
رئیس قــوه قضاییه در جریان بازدیــد از زندان 
مرکزی شــهرکرد، از بند جوانان این زندان سرکشی 

کرد و با مددجویان این بند به گفت وگو پرداخت.
در حضور رئیس قوه قضاییه؛ سازش دو طایفه که 

به مدت سه سال به دلیل وقوع یک قتل دچار اختلاف 
شده بودند صورت گرفت.

 اعضای خانواده مقتول اعلام کردند که به عشق 
امام حســین )ع( بخشیدند و بدون دریافت یک ریال 

دیه، از حق خود گذشتند. 
حجت الاســلام والمسلمین محســنی اژه ای در 
همایش ســتاد صبر اســتان چهارمحال و بختیاری، 
گفت:شــما فعالان و تلاشگران عرصه صلح و سازش، 
علاوه بر زحماتی که متحمل می شوید و بعضاً برای به 
صلح و ســازش کشاندن اختلافات و دعاوی، از آبرو و 
جسم تان نیز مایه می گذارید، شایسته است در عرصه 
فرهنگ سازی و نهادینه شدن صلح و سازش نیز کوشا 
باشید و نهضت صلح و ســازش را تبلیغ کنید. بعضاً 
لازم است کســانی که در جریان دعاوی و اختلافات، 
از حق خود می گذرند و می بخشــند را برای بازدید به 
زندان ها برد تا آنها از نزدیک مشــاهده کنند که چه 
کار بزرگی را با بخشــش خود انجــام دادند و بعضاً از 
زایل شدن زندگی یک جوان و خانواده اش جلوگیری 

به عمل آوردند. 
وی در  جریان بازدید از زندان مرکزی شــهرکرد، 
در بند جوانان گفت: محکومانی که آنجا بودند فرزندان 
ما هستند و جایشــان زندان نیست؛ درست است که 
برخــی از آنهــا مرتکب جرایمی شــده اند و اقدامات 
ناپســندی را انجام داده اند امــا به هر ترتیب، همه ما 
باید کمک کنیم تا آنها نجات پیدا کنند و آینده شان 
تضمین شود؛ در این زمینه شما فعالان عرصه صلح و 
سازش نیز می توانید منشا اثر باشید. ما در  قوه قضاییه 
اهتمام داریم که مقدمات و تمهیدات مشارکت فعالان 
عرصه صلح و ســازش را بیش از پیش در جریان حل 
اختلافات و دعاوی، فراهم آوریم؛ در همین راستا برای 
کمک و مســاعدت شما خیرین و فعالان عرصه صلح 
به زندانیان و مددجویان، زمینه ها را فراهم آورده ایم. 
اهتمام ما در قوه قضاییه آن است که بسیاری از مفاد 
قانون شوراهای حل اختلاف را پیش از موعد عملیاتی 
ســازیم تا فرایند به صلح و سازش کشاندن پرونده ها 
هرچه بیشــتر تقویت و تسهیل شود و مسائل مرتبط 
با کارکنان شــوراهای حل اختلاف نیز هرچه زودتر و 

بهتر، سامان یابد

رئیس قوه قضاییه از زندان مركزی شهركرد بازدیدكرد 

مرکز  ریاست  به  شریف  رمضان  سردار 
اســناد و تحقیقات دفاع مقدس ســپاه 

منصوب شد.
سردار رمضان شریف که مسئولیت سخنگویی 

و معاونت روابط عمومی ســپاه را عهده دار بود، با 
حکم سرلشکر سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی به عنوان رئیس مرکز اســناد و 

تحقیقات دفاع مقدس سپاه منصوب شد.

سردار رمضان شریف 
رئیس مركز اسناد و تحقیقات دفاع مقدس سپاه شد

با حکم نماینده  نائینی  سردار علی محمد 
ولی فقیه و با تأیید ســردار سرلشکر سلامی 
به عنوان سخنگو و معاون روابط عمومی سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی معرفی شد.
با حکم حجت الاســلام حاجی صادقی نماینده 
ولی فقیه در ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی و با 
تأیید ســردار سرلشکر ســلامی فرمانده  کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی، سردار علی محمد نائینی 
به عنوان سخنگو و معاون روابط عمومی سپاه معرفی 

شد.

ســردار نائینی پیش از این مسئولیت ریاست 
مرکز اســناد و تحقیقــات دفاع مقدس ســپاه را 

عهده دار بود.
ســردار رمضان شــریف نیز که پیــش از این 
مسئولیت سخنگویی و معاونت روابط عمومی سپاه 
را عهده دار بود، از این پس با حکم سرلشکر سلامی 
به عنوان رئیس مرکز اسناد و تحقیقات دفاع مقدس 

سپاه منصوب شد.
در این مراسم همچنین از نسخه جدید پایگاه 
خبری و اطلاع رسانی سپاه )سپاه نیوز( رونمایی شد.

 با حکم نماینده ولی فقیه و با تأیید سردار سرلشکر سلامی

سردار نائینی معاون روابط عمومی سپاه شد


